東海大學微學分課程說明

THU - Description of Micro-Course Curriculum

- (一) 課程簡介:為鼓勵學生透過演講式課程汲取跨領域知識,自我規劃學習主題,本校 將推動以學院為主軸,匯集所屬學系或跨院系各類型態講座,依社會、生態、經濟及 文化永續四大類型整合,並給予選修學分。
- I. Introduction: Micro-course is designed to encourage students' ability to access the interdisciplinary knowledge, and to self-plan learning subject through lecture-based courses. With each college as the driving force, this university intends to promote an elective and credit-awarded micro-course series by integrating four major subjects: society, ecology, economy, and culture sustainability.
- (二)課程限制:開設於各學院,課程進行方式以演講式為主之選修課程。
- II. Limitation: Micro-course curriculum shall be conducted at college/department sites, in the forms of elective course of lecture.
- (三)實施方式:
- III. Implementation:
 - 1. 開課:
 - A. Course opening procedures:
 - (1) 開課單位需檢附微學分課程申請表(含固定演講時段及場次主題),並經院課程委員會及教務處審核通過。
 - (a) The course opening unit shall submit the *Application Form of Micro-Course Curriculum* (including lecture times, number and subjects) to acquire approval of the Collegiate Curriculum Committee and the Academic Affairs Office.
 - (2)如經審核通過·需於該課程之開課資料備註寫明「本課程為微學分課程」及場次學分標準。上學期至多可安排 3 學分之演講場次(場次安排時間為第 1-16 週)·下學期則至多安排 2 學分之演講場次(場次安排時間為第 1-12 週)。
 - (b) The responsible unit, after acquiring the approval, shall make notes of the title "Micro-course," number of lectures, and credit counting standard on the course opening information sheet. A maximum of 3-credit-lecture (in the 1st –

16th weeks) is limited for the spring semester; and the total credit of the fall semester shall not exceed 2 credits (in 1st – 12th week).

- (3)學期初開課時先以虛擬課程(0學分)開授,待授課教師檢核參與場次完成後,由學院提供學生名單及對應的學分數給課務組進行選課資料輸入。
- (c) A virtual course of no credit shall be arranged at the beginning of each semester. Curriculum Section shall conduct data input, including students' name list and credit counting standard, provided by the college after the examination of lecture number by the teacher.
- 2.鐘點:授課教師之鐘點數統一以1小時授課時數計算。
- B. Course hour: All teaching hours shall be counted on one-hour basis.
- 3.選課:學生於規定之選課時程登記加選,微學分演講時段不得與其他課程衝堂。
- C. Course selection: Students shall add the elective micro-course to the courses at the time stipulated for formal course selection. Any selected micro-course shall not run counter to other formal course.
- 4.成績:微學分課程之成績採計為通過及不通過,不列入平均成績計算。
- C. Performance: Performance of micro-course is evaluated on the pass or non-pass basis, and shall not be included in the averaging of academic performance.



- · 社會類型
- 生態類型
- 經濟類型
- 文化永續類型

參與 5 場次:1 學分

參與 10 場次: 2 學分

參與 15 場次: 3 學分

- · Social subject
- · Ecological subject
- · Economic subject
- · Culture sustainability subject

5 lectures attended: 1 credit 10 lectures attended: 2 credit 15 lectures attended: 3 credit

(請幫忙加入框內)

東海大學微學分課程申請表 Application Form of Micro-Course Curriculum

申請學年期 Academic year/semester	學年 academic year	第	學期 _ semester
主辦學院 Organizing college		合作學院 (無則免填) Cooperative college(if any)	
課程名稱 Course title 授課教師 Teacher's name			
演講時段 Lecture time	星期: Weekday:	節次: No. of class:	
學分數 No. of credit	□ 1 學分 □ 2 學分 □ □ 1 credit; □ 2 credits; □ 3 credit)		安排場次數勾選對應學分) se check the corresponding

	(請視安排場次數填寫即可)					
	(Fill in the arranged lectures.)					
演講場次 主題 No. and subject of lectures	場次	日期	主題		講者	
	No. of	Date	Subje	ect	Lecturer/Speaker	
	lecture					
	1.					
	2.					
	3.					
	4.					
	5.					
	6.					
	7.					
	8.					
	9.					
	10.					
	11.					
	12.					
	13.					
	14.					
	15.					
學院審核	本案業績	巠 年	_月_	日 院課程委	員會通過	
Approved by	Approved by the Colligate Curriculum Committee on					
the college	(day),(month),(year)					
承辦人簽核				聯絡電話:		
Approved by				Tel:		
organizer				Mobile:		
院長簽核						
Approved by						
the dean of						
college						